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 Již brzy se můžete těšit na představení s imitátorem

Zdeňkem Barnettem, které slibuje spoustu zábavy

a smíchu. V srpnu pořádají Šonovské ženy Sladko

slaný den a začátkem září pak na novinku v Šonově,

kterým je Pivovinobraní, na které jste také všichni

srdečně zváni a kde si budeme moci společně užít

končící léto s dobrým jídlem, pitím a živou hudbou.

Věřím, že i letošní léto bude plné krásných zážitků 

a nezapomenutelných momentů.

Užijte si slunce, 

odpočinek a všechny radosti,

které léto přináší!

S úctou

Monika Hornychová, starostka

Slovo starostky

Vážení spoluobčané,

léto je v plném proudu a já věřím, že si naplno

užíváte každý slunečný den, který nám příroda

dopřává. Vzduch je plný vůně posečené trávy a té

jedinečné letní pohody, která nás všechny tak láká

ven.

Ať už trávíte volné dny na zahrádce, vyrážíte na

výlety po našem krásném okolí, nebo se jen tak

touláte Šonovem a potkáváte známé tváře, přeji

vám, abyste si toto období užili naplno a načerpali

novou energii. Vzhledem k tomu, že je čas dovole-

ných a prázdnin, nebudu vás zatěžovat pracovními

plány obce. Místo toho se zaměříme na to, co nás

čeká.

V létě Šonov vždy ožívá, protože lidé tráví více času

venku. Ráda bych vás pozvala na tři akce, které nás

čekají během letních měsíců - v červenci, srpnu a

září!

ŠONOVSKÉ NOVINY
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Naše nová vývěska
je připravena pro 
vaše oznámení, 
pozvánky na akce 
a důležité informace
 z obce – a to vše 
samozřejmě zdarma. 

Prosíme o ohleduplnost,
ať nám dlouho vydrží takhle krásná. Děkujeme!

Obec Šonov
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V roce 2024 byly lesní práce v obci Šonov zaměřeny
především na těžbu dřeva, a to jak z důvodu likvidace
kůrovcové hmoty, tak i následků větrných kalamit a plá-
novaných mýtních těžeb. Současně probíhala příprava
půdy pro zalesnění a další pěstební činnosti.

Celková těžba dřeva dosáhla 416 m3 v první části roku,
přičemž dominantní část, 376 m3, představovala sanace
kůrovcem napadených porostů. Září přineslo větrnou
kalamitu, po které bylo zpracováno 40 m3 dřeva, z čehož
90 % formou samovýroby. Všechno vytěžené dřevo z to-
hoto období bylo prodáno.

Všechny vytěžené plochy byly pečlivě připraveny k zales-
nění, přičemž klest byl odstraněn buď pálením (90 %),
nebo shrnutím na hromady a asanací proti kůrovci.

Z dalších pěstebních činností bylo zalesněno 0,48 ha nové
plochy, provedeny prořezávky na 4,24 ha, výřez plevel-
ných dřevin na 1,53 ha a ochrana sazenic proti buřeni
(vyžínání) na 5,14 ha. Důležitá byla i ochrana sadby proti
okusu zvěří na ploše 3,60 ha.

Obec Šonov úspěšně získala dotaci ve výši 59 000 Kč na
zalesnění melioračních dřevin (buků) a na prořezávky.
V druhé polovině roku, konkrétně do poloviny května,
pokračovaly těžební práce zaměřené na likvidaci dřeva
poškozeného větrnou kalamitou, kde bylo vytěženo
dalších 420 m3. Jednalo se převážně o vyvrácené, zlome-
né a nakloněné stromy. Mimo to bylo zpracováno malé
ohnisko kůrovce o objemu 18 m3. Významnou částí těžby
byla i mýtní těžba přestárlého (140 let starého) porostu,
která přinesla 218 m3 dřeva. Většina tohoto dřeva již byla
prodána.

Jarní zalesnění bylo provedeno na celkové ploše 0,39 ha a
další zalesňování je naplánováno na podzim. Prořezávky
byly zatím realizovány na ploše 2,15 ha. Dle desetiletého
hospodářského plánu byly za poslední dva roky prořezáv-
ky splněny ze 2/3 a těžba dřeva z 48 %, což je považováno
za žádoucí.

Ladislav Klabník, správce lesa

R E K A P I T U L A C E  L E S N I C K Ý C H
Č I N N O S T Í  V  O B C I  Š O N O V  

Z A  R O K  2 0 2 4

Dne 14. května jsme předaly jménem naší obce 
15 polštářů Neurochirurgické klinice Fakultní nemocnice
Hradec Králové.

Tímto malým skutkem chceme přispět k většímu pohodlí
vás všech v nelehké situaci, jakou pobyt v nemocnici
bezesporu je.

 starostka a místostarostka obce Šonov

DAR NEMOCNICI V HRADCI KRÁLOVÉ

mailto:obec@sonov.cz
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Poděkování

Děkuji zastupitelům obce za milou

návštěvu a krásný dárek k mému 

životnímu jubileu.

Josef Cejzlar

ROZLOUČILI JSME SE 

O D P O Č Í V E J  V  P O K O J I . . .

S  H E L E N O U  H R U B O U  
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J I T K A  G R Í S N I K O V Á  
J O Z E F  G R Í S N I K  
M I R O S L A V  P A V E L K A  
D A N U Š E  F U T T E R O V Á  
J O S E F  P O M E Z N Ý  
J A N A  Š P U L Á K O V Á  
A L B E R T  G O S S E  R O D E N B O O G
J I Ř Í  O Š L E J Š E K
R U D O L F  K O P I Š T Ě  
R O B E R T  A L E X A N D E R  G E E R N A E R T
P E T R  H O F M A N  

JUBILANTI 

Přejeme vám
hodně štěstí, 
pevné zdraví 

a 
životní 

optimismus.

Červenec- září 2025
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Vážení spoluobčané,

jako zastupitelstvo Obce Šonov bychom se s vámi rádi podělili o důležité informace týkající se naší mateřské

školy v Šonově. Uvědomujeme si, že mateřská škola je jediná služba v obci. Pro někoho je důležitá, pro někoho

zbytečná instituce v naší obci.

Náklady na provoz MŠ v roce 2024 a 2025
Provoz mateřské školy s sebou nese nemalé

finanční náklady, které hradíme z obecního

rozpočtu. Abychom měli jasnou představu, 

pojďme se podívat na neinvestiční náklady 

za rok 2024 a porovnat je s dosavadními náklady 

za rok 2025 (k 31. květnu).

Jak vidíte, roční náklady na provoz se blíží půl 

milionu korun. Tyto prostředky jsou vynakládány

na udržení chodu školky. Je patrné, že i za necelých

pět měsíců roku 2025 již byly vynaloženy značné 

finanční prostředky. 

V rámci rozpočtového určení daní (RUD) se pro 

financování školských zařízení počítá s částkou 

kolem 20 000 Kč na jedno školkové dítě ročně.

Z těchto údajů je zřejmé, že v současné době mateřskou školu navštěvuje pouze jedno dítě z naší obce Šonov.

Zbývající děti dojíždějí z okolních obcí. Tato situace nás vede k vážnému zamyšlení: Je udržení mateřské školy 

s takto nízkým počtem místních dětí efektivním využitím finančních prostředků, které jsou k dispozici z obecního

rozpočtu? Představte si, jaké další služby, investice do infrastruktury, nebo kulturní a společenské akce bychom

mohli zrealizovat s ročním rozpočtem blížícím se půl milionu korun.

Rádi bychom zdůraznili, že současné zastupitelstvo obce Šonov nemá v úmyslu mateřskou školu zavírat.

Zajímá nás ale i váš názor. Je pro vás zachování mateřské školy i s jedním místním dítětem prioritou bez ohledu

na náklady? Nebo si myslíte, že by bylo pro obec přínosnější využít tyto prostředky jinak, ve prospěch širšího

spektra občanů? Děkujeme za váš zájem o naši obec.

ŠONOVSKÁ ŠKOLKA INFORMUJE

Docházka dětí v MŠ Šonov (leden–červen
2025)
Pro lepší představu o aktuální situaci v naší
mateřské škole se podívejme na počty a bydliště
docházejících dětí v prvním pololetí roku 2025.

Poznámka: Původně bylo zapsáno 15 dětí, ale 
v průběhu tohoto pololetí jedno dítě ukončilo
docházku. Aktuálně je ve školce 14 dětí.

Vaše názory nás, jako zastupitele, zajímají. Při nejbližší příležitosti vytvoříme anketu, kde nám budete moci anonymně
zodpovědět otázky, mezi které bude patřit i otázka týkající se MŠ. Výsledky této ankety budou ukazatelem pro rozhodování
budoucího zastupitelstva.

Zastupitelstvo obce Šonov
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Od září, kdy jsme nastoupily do Mateřské školy Šonov, prošlo naše zařízení řadou proměn. 
Ať už jde o zvýšení počtu dětí, zavádění nových prvků do vzdělávání, nebo o pestrou 
nabídku aktivit, snažíme se každý den, aby naše školka byla místem, kam děti chodí rády
– a kde rodiče vědí, že je o jejich děti dobře postaráno.

Do vzdělávání jsme začlenili prvky programu Začít spolu, který podporuje individuální 
přístup, samostatnost a spolupráci mezi dětmi. Důležité pro nás ale nejsou jen metody, 
ale i atmosféra – laskavá, bezpečná a rozvíjející. A soudě podle výsledků dotazníků, které
 rodiče nedávno vyplnili, se nám to daří. Ohlasy byly nesmírně povzbudivé a je krásné
 číst, že rodiče oceňují jak péči, tak i nadšení a vstřícnost našeho týmu.

Za uplynulý školní rok jsme pro děti uspořádali mnoho krásných akcí, jako například - výlet do solné jeskyně, školku plnou
strašidel, den naruby, den s myslivcem, pasování předškoláků, čarodějnice, různá tvoření, barevný týden na Velikonoce,
besídky, školní výlet a závěrečná akce – Hawaiské loučení se školním rokem. Velký dík za to patří ženám ze Šonova a
myslivcům, kteří nám nezištně pomáhají – i díky nim měly děti zážitky, na které budou dlouho vzpomínat. A nesmíme
zapomenout ani na sponzory a přátele školky – bez jejich pomoci bychom mnohé věci vůbec nemohli uskutečnit. Právě
jejich podpora nám pomohla překlenout chvíle, kdy nebylo možné spoléhat jen na rozpočet.

Přestože školka dlouhodobě funguje s omezenými prostředky a často se setkáváme s tím, že si základní vybavení musíme
zajistit sami nebo shánět prostřednictvím dárců, nevzdáváme se. Každý nový kousek nábytku, každé zmodernizované
zázemí, každá nová knížka nebo hračka má za sebou úsilí, které nevychází z čísel v rozpočtu, ale z ochoty, sounáležitosti 
a víry, že to má smysl.

Naším cílem zůstává spokojené dítě, spokojení rodiče a školka, která má duši. A i když možná nevynikáme v tabulkách, 
v životě školky se odehrává spousta věcí, které žádné tabulky ani peníze nikdy plně nevyjádří.

Děkujeme všem, kdo jsou na této cestě s námi.

Michaela Fajstlová
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NAŠE ŠKOLKA ŽIJE – I DÍKY SRDCI A PODPOŘE OKOLÍ

P o t ř e b u j e t e  p o m o c  v  t í ž i v é  ž i v o t n í  s i t u a c i ?  
O b č a n s k á  p o r a d n a  v  N á c h o d ě  n a b í z í

b e z p l a t n o u  a  d i s k r é t n í  p o m o c !  Koncem dubna se v KD Šonov uskutečnila
beseda s paní Hannelore Erber, která žila do
roku 1945 v Šonově a zažila odsun sudetských
Němců z broumovského pohraničí.

Děkujeme za hojnou účast a přejeme paní Erber
pevné zdraví.

Obec Šonov

BESEDA S PANÍ HANNELORE ERBER
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LETOŠNÍ ČARODĚJNICE V ŠONOVĚ

MALÉ LETNÍ DOVÁDĚNÍ

Děkujeme za skvělou atmosféru na Šonovských čarodějnicích 2025! Bylo úžasné vidět ten velký oheň, rozzářené tváře
malých čarodějnic a užít si to s vámi. Doufáme, že jsme společně podle starých zvyků zahnali zlé duchy a přivolali krásné,
plodné jaro. Ostatně posuďte sami...

Obec Šonov

14. ročník Malého letního dovádění v Adršpachu přinesl skvělý výsledek pro náš šonovský tým – obsadil parádní 9. místo! 
Díky moc všem soutěžícím za jejich nasazení a bojovnost a vám, kteří jste je na soutěž přijeli podpořit! 
K 1. místu jsme mohli gratulovat domácím - obci Adršpach.

Obec Šonov
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Římskokatolická farnost – Děkanství Broumov plánuje významnou obnovu kaple Panny Marie na našem hřbitově v Šonově.
Iniciativa vzešla od starostky obce, která již loni v červnu oslovila faráře Martina Lanžiho s podnětem k obnově této kaple.
Farnosti se během podzimu roku 2024 naskytla možnost přeshraniční spolupráce s polskou farností ve Ścinawce Dolnej.
Společný projekt by měl být finálně schválen do konce dubna a pokud vše půjde dobře, realizace může začít v létě 2025.
Práce by měly trvat do května 2026.
Rozsah prací: oprava střechy, fasády, oken, odvodnění
Obnova kaple Panny Marie bude financována z česko-polského Fondu malých projektů s rozpočtem zhruba 750 000 Kč.
Důležitá bude i spolupráce mezi římskokatolickou farností a obcí Šonov při potřebném dofinancování vlastního podílu na
opravě.
A to není vše! Zkoumáme i možnosti spolupráce pří nasvícení kaple, případně kostela sv. Markéty.

Obec Šonov
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OBNOVA KAPLE PANNY MARIE V ŠONOVĚ

ZA POKLADY BROUMOVSKA V ŠONOVSKÉM KOSTELE

Vsobotu 21. června vystoupili v rámci hudebního festivalu Za poklady Broumovska studenti ZUŠ Broumov v Kostele 
sv. Markéty. Byl to krásný zážitek! Děkujeme všem talentovaným mladým umělcům za jejich úžasné výkony. 

Foto: Sára Ela Valášková

Obec Šonov
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KNIHOVNA JE OTEVŘENÁ I BĚHEM LÉTA

Vážení čtenáři Šonovských novin,

Svou vládu definitivně přebralo léto. Čekají nás dlouhé teplé dny, děti vytoužené prázdniny. Slunění, koupání, dovolené. 
Ale také práce na zahrád-kách i zahradách, sklízení a zpracování úrody a další více či méně zábavné činnosti. 

I v těchto dnech je dobré si udělat čas a náladu třeba na čtení knížky. 
A dobrou zprávou pro všechny knížku chtivé čtenáře určitě je, že i přes
 prázdniny bude naše knihovna otevřená klasicky v klasický čas:

Každé pondělí od 16:00 do 17:00 hodin 
(i přes letní prázdniny)

Na Vaši návštěvu se těší
                                                                                               Libuše Kyralová, knihovnice
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